
Kończąc wystąpienie Wiceminister  Tomasz Żuchowski uznał, że  „temat jest gorący i rozległy. Będę
chciał pracować we współdziałaniu ze środowiskiem zawodowym i iść krok po kroku do dobrego celu”. 

Beata Matysek;                                                                                             Jan Tuchowski

Stanisław Cegielski podziękował Tomaszowi Żuchowskiemu za uświetnienie i wzbogacenie obrad swoją
obecnością i wystąpieniem, a jednocześnie wyraził żal wynikający z konieczności opuszczenia przez
Ministra Zjazdu. Pożegnanie Ministra w kuluarach dało delegatom okazję do wymiany z nim gorących
uwag i spostrzeżeń na aktualne tematy istotne dla geodezji. 
Poniżej: delegaci i uczestnicy XXXIX Zjazdu SGP na wspólnej fotografii, w dwóch częściach ...



Sprawozdanie Głównej Komisji Rewizyjnej przedstawiła jej Przewodnicząca Helena Milanowska.
W kadencji 2013-2017 Główna Komisja Rewizyjna, wybrana na XXXVIII Zjeździe Delegatów SGP w
Lidzbarku Warmińskim, pracowała w dziewięcioosobowym składzie, z Heleną Milanowską.  

Jerzy Barański, Krzysztof Cisek, Volodymyr Zadorożnyj, Boris Chetvernikov;                                                               Andrzej Chmiela

Komisja odbyła 8 zebrań, dokonując okresowej oceny działalności Zarządu Głównego i Prezydium oraz
przeprowadzała kontrole gospodarowania środkami finansowymi Stowarzyszenia Geodetów Polskich i
Zespołu Rzeczoznawców. Każdego roku kontrolowała dokumentację finansową ZG, dokonywała oceny
funkcjonowania Stowarzyszenia i prawidłowości gromadzenia i wydatkowania składek członkowskich.

Antoni Myłka, Włodzimierz Kędziora;                                                          Alina Kanigowska, Ewa Sawicka, Włodzimierz Chytry, Tadeusz Wilczewski
Poniżej: Włodzimierz Kędziora, Stanisław Cegielski, Tomasz Żuchowski, Ihor Trevoho, Boris Chetvernikov,Volodymyr Zadorożnyj 



Podstawą do oceny działalności  statutowej,  organizacyjnej  i  finansowej  były:  obowiązkowy udział
Przewodniczącego GKR w zebraniach Zarządu Głównego, uznaniowe uczestnictwo w tych zebraniach
innych członków Komisji,  uczestnictwo w posiedzeniach Prezydium, protokoły i  informacje z  tych
posiedzeń, oraz sprawozdania i informacje przekazywane do biura Zarządu przez sekcje, komisje, kluby
i zespoły powoływane przez Zarząd Główny oraz dokumentacja finansowa za lata 2013-2016.

Członkowie Honorowi SGP: Zdzisław Gąsiorowski, Alina Kanigowska, Tadeusz Kuryłowicz,     Dyplom Członka Honorowego SGP Stanisławowi Cegielskiemu 
Jan Łopaciuk, Ihor Trevoho, Stanisław Cegielski;                                                                             wręcza Dariusz Pręgowski

Główna Komisja Rewizyjna nie stwierdziła nieprawidłowości w zakresie finansowania i księgowania
działalności  statutowej  oraz  dysponowania  funduszami.  W  okresie  sprawozdawczym  działalność
Stowarzyszenia  nie  była  kontrolowana przez  Urząd Skarbowy,  natomiast  była  dwukrotnie  kontrola
ZUS. Wnioski pokontrolne pozytywne.

Halina Krynke-Jarosz, Anna Mielnik;                                                                                  Tomasz Żuchowski, Ihor Trevoho, Boris Chetvernikov

Diamentowi: Janusz Walo, Ewa Sawicka, Agata Milkiewicz, Izabela Pawłowska,                        Diamentową Honorową Odznakę SGP Januszowi Walo przekazuje
Anna Kowalewska, Andrzej Chmiela ze Stanisławem Cegielskim;                                                 Stanisław Cegielski

Aby dokonać oceny działalności  Stowarzyszenia, Komisja  zapoznała  się  z  treścią  sprawozdania na



XXXIX Zjazd Delegatów opracowanego i  przyjętego przez Zarząd Główny.  Sprawozdanie zawiera
następujące  pozycje:  informacje  o  organizacji;  działalność  władz  i  organów  SGP;  sprawozdanie
finansowe; wykonanie Uchwał XXXVIII Zjazdu Delegatów SGP.  Komisja stwierdza, że w kadencji
2013-2017 Zarząd Główny SGP zadania realizował zgodnie z uchwałami XXXVIII Zjazdu Delegatów,
z należytą starannością wykorzystując posiadany potencjał intelektualny, dostępne środki finansowe i
organizacyjne.  Na  dzień  31  grudnia  2016  roku  Stowarzyszenie  liczyło  3852  członków.  Podczas
kadencji został rozwiązany oddział SGP w Nowym Sączu.

Anna Kowalewska, Mariola Gilska:                                                                                   Izabela Pawłowska, Stanisław Cegielski

Przy Zarządzie Głównym pracowało 5 sekcji naukowych, 8 komisji, 2 zespoły, 2 kluby i 2 rady.

Złoci: Radosław Ickiewicz,Tomasz Trypuz ze Stanisławem Cegielskim;                        Podziękowania Sabinie Latos składa Jan Łopaciuk, obok Stanisław Cegielski

Stanisław Cegielski, Tomasz Żuchowski, Ihor Trevoho;                                                Anna Mielnik, Andrzej Pachuta, Beata Matysek, Stanisław Cegielski

Szczególną aktywnością i efektywnością działań wyróżniło się: Polskie Towarzystwo Fotogrametrii i



Teledetekcji; Sekcja Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami; Główna Komisja ds. Zawodu
i  Szkolenia  Ustawicznego;  Główna  Komisja  ds.  Odznaczeń;  Główna  Komisja  ds.  Legislacji,  która
przygotowała opinie do 44 aktów prawnych.

Andrzej Pachuta, Danuta Konopka, Marian Brożyna, Alicja Kulka, Beata Matysek, Mirosława Wojciuk

Źródłem finansowania  działalności  Stowarzyszenia  były składki  członkowskie  i  przychody Zespołu
Rzeczoznawców. Maleje udział składek członkowskich w pokrywaniu kosztów działalności ZG SGP i
w 2016 roku był on na poziomie 24.4%. 

Stanisław Cegielski, Tomasz Żuchowski, Waldemar Izdebski;                                                    Tomasz Żuchowski, Ludmiła Pietrzak, Alicja Meusz
Poniżej: Włodzimierz Chytry, Jadwiga Mosińska, Alicja Kanigowska, Ewa Sawicka, Tadeusz Kośka, Teresa Rżanek-Kmiecik, Izabela Pawłowska, Andrzej Chmiela



Główna Komisja  Rewizyjna analizowała wyniki  finansowe Zespołu Rzeczoznawców SGP, który w
czasie kadencji przekazał do Zarządu Głównego SGO kwotę 1232.8 tys. złotych.

Danuta Konopka;                                                                          Andrzej Pachuta

Gospodarkę finansową Stowarzyszenia Główna Komisja Rewizyjna ocenia sceptycznie, co daje wyraz
w  stwierdzeniu:  „iż  niekorzystna  tendencja,  związana  ze  zmniejszaniem  się  wielkości  funduszu
statutowego, może doprowadzić do ograniczenia możliwości realizacji celów działalności statutowej
Stowarzyszenia”.

Włodzimierz Kędziora, Tomasz Żuchowski;                                                                               Florian Romanowski

Realizacja Uchwał XXXVIII Zjazdu Delegatów SGP, nie budzi zastrzeżeń Komisji. Główna Komisja
Rewizyjna ocenia pozytywnie Prezydium Zarządu za sprawne kierowanie pracami Zarządu Głównego,
inicjowanie i inspirowanie szeregu interesujących przedsięwzięć szczególnie takich jak: podniesienie
atrakcyjności i zwiększenie prenumeraty „Przeglądu Geodezyjnego” oraz aktywność szkoleniową, na
co wskazuje przeprowadzenie wiele kursów, seminariów, konferencji; także aktywność Oddziałów w
Białymstoku,  Bydgoszczy,  Gdańsku,  Kaliszu,  Kielcach,  Koszalinie,  Krakowie,  Legnicy,  Olsztynie
Łodzi, Warszawie, Wrocławiu. 



Główna Komisja Rewizyjna ocenia pozytywnie Zarząd Główny i Oddziały SGP za: aktywny udział
przedstawicieli Stowarzyszenia w pracach Sejmowych Komisji, rozpatrujących różne akty normatywne,
związane z naszym zawodem,  kolejne edycje  Olimpiady Wiedzy Geodezyjnej i Kartograficznej oraz
Konkursu na Najlepszą Pracę Dyplomową dla absolwentów Uczelni Geodezyjnych. Ocenę pozytywną
Komisji zyskała także współpraca zagraniczna Stowarzyszenia, której wyrazem jest: zgłoszenie akcesu
zorganizowania  Tygodnia  Roboczego  FIG 2021 w  Krakowie;  współuczestnictwo  w  organizowaniu
Międzynarodowych Dni Geodezji; współudział w dążeniu do wpisania znaków granicznych na listę
Centrum Światowego Dziedzictwa UNESCO.

Tomasz Żuchowski;                                                                                              Wiktor Salamaga

Pozytywną ocenę Komisji zyskali pracownicy Biura Zarządu Głównego i zaangażowanie Sekretarza
Generalnego, za całość działań ułatwiających społeczną aktywność organów Stowarzyszenia Geodetów
Polskich.

Krzysztof Cisek;                                                                                                      Ludmiła Pietrzak, obok po lewej Elżbieta Biel, Jerzy Barański



Główna  Komisja  Rewizyjna,  po  dokonaniu  kontroli  gospodarowania  majątkiem  Stowarzyszenia
stwierdza, że działalność Zarządu Głównego SGP w kadencji 2013–2017 była zgodna ze Statutem i
celowa, z punktu widzenia społecznego powołania Stowarzyszenia.

Teresa Rżanek-Kmiecik, Janusz Walo, Jan Łopaciuk;                                                        Zdzisław Gąsiorowski

Przedstawiając  niniejsze  sprawozdanie  Główna  Komisja  Rewizyjna  stawia  wniosek  o  przyjęcie
sprawozdania z działalności w kadencji 2013-2017 i udzielenie absolutorium ustępującemu Zarządowi
Głównemu Stowarzyszenia Geodetów Polskich.
Wszystkim Członkom–Działaczom SGP, którzy poświęcili swój czas dziękujemy, życzymy wiele radości i
satysfakcji  z  działań  na  rzecz  wspólnego,  ważnego  dzieła,  jakim  jest  nasze  Stowarzyszenie.  Niech
kadencja 2017-2021, dla nas wszystkich, stanie się nowym wyzwaniem, a wasz zapał i pasja działania
sprawi, że coś co początkowo wydaje się nierealne spełni się.

Alina Kanigowska, Marian Brożyna;                                                                                               Tadeusz Wilczewski, Janusz Walo

Sprawozdanie Komisja zakończyła następującymi wnioskami.
1. GKR SGP stwierdza iż niekorzystna tendencja związana ze zmniejszeniem się wielkości funduszu statutowego w perspektywie może

doprowadzić do ograniczenia realizacji celów działalności statutowej Stowarzyszenia. Należy wprowadzić nowe formy działalności,
w celu pozyskiwania środków finansowych.

2. Należy podjąć wszelkie  działania,  które  doprowadzą do zwiększenia  liczby członków Stowarzyszenia,  zwłaszcza skierowane do
młodszego pokolenia geodetów.

3. Należy przypomnieć  Oddziałom i  innym jednostkom,  aby zwracały  baczniejszą  uwagę  podejmując  jakiekolwiek  działania,  nie
naruszały obowiązujących przepisów, w tym ustawy o ochronie konkurencji i konsumentów .

4. Organizatorzy imprez statutowych powinni dokonywać oceny własnych możliwości finansowych.
5. Jednostki  organizacyjne  SGP,  w  szczególności  Oddziały,  powinny  prowadzić  i  na  bieżąco  aktualizować  strony  internetowe

prezentujące swoją działalność.
6. Organizowane konferencje, szkolenia, kursy, sympozja  powinni być organizowane i rozliczane przez Zespół Rzeczoznawców SGP. 
7. Należy podejmować działania związane ze skuteczniejszym egzekwowaniem składek członkowskich.



8. Organizatorzy konferencji, sympozjów, przyjęte na nich wnioski powinni zamieszczać na stronie internetowej swojego Oddziału i
głównej stronie internetowej Stowarzyszenia.

9. Należy  kontynuować  działania  związane  z  aktywizacją  środowiska  geodezyjnego  w  zakresie  dbałości  o  sprawy  związane  z
wykonywaniem  zawodu,  a  dotyczące  tworzenia  dobrego  prawa  oraz  podniesienia  rangi  zawodu  geodety,  poprzez  stały  ocenę
nadzoru nad wykonywaniem zawodu i prowadzenie działań zmierzających do zapewnienia właściwego jemu poziomu.

10. Należy podjąć działania zmierzające do zahamowania tendencji spadkowej wielkości funduszu statutowego.

Agata Milkiewicz;                                                                                                                              Karolina Eppa
Poniżej: Ewa Dyrda, Tadeusz Kośka, Tomasz Lewartowski, Tomasz Żuchowski, Dariusz Pręgowski, Stanisław Cegielski



Na  obrady  przybył  Józef  Racki  poseł  na  Sejm  poprzednich  kadencji,  serdecznie  powitany  przez
Mariana Brożynę i uczestników Zjazdu.

Przemysław Janik, Janusz Walo;                                                                    Włodzimierz Kędziora, Stanisław Cegielski

Sprawozdanie Głównego Sądu Koleżeńskiego SGP przedstawił Sekretarz Sądu Małgorzata Plewka. W
kadencji 2013-2017 Sąd odbył pięć zebrań organizacyjnych. W tym czasie nie było żadnej sprawy do
rozpatrzenia przez Główny Sąd Koleżeński. Zwrócono uwagę na to, ze tylko nieliczne sądy koleżeńskie
w oddziałach (Kraków, Legnica, Łódź, Poznań) nadesłały informację ze swej działalności.

Helena Milanowska;                                                                                                                                      Małgorzata Plewka

Zdzisław Berliński uważa, że „ zjawisko powoływania lokalnych stowarzyszeń geodetów należy uznać
za niekorzystne  dla naszego Stowarzyszenia.  Organizowanie  się  geodetów w lokalnych strukturach
może wskazywać na niezbyt dobrą pracę SGP tam, gdzie powstają takie stowarzyszenia”. Mówca uznał,
że  „presja środowisk geodezyjnych na rozwiązania prawne, które byłyby korzystne dla geodezji jest
niewystarczająca”.
Krzysztof Cisek powiedział:  „przykro mi, że będę mówił o przykrych rzeczach. W minionej kadencji
otrzymaliśmy ułomne prawo i miał miejsce pierwszy protest geodetów na ulicach. Ale to chyba nie jest
jeszcze czas na decyzję 'sztandar wyprowadzić', bo jednak przetrwaliśmy czas trudnej kadencji. Były



Główny Geodeta Kraju Kazimierz Bujakowski kilkakrotnie obiecywał, że naprawi swoje ułomne prawo.
To nie nastąpiło. W moim rozumieniu jesteśmy w 'biedaszybie' i osuwamy się w dół. Dzisiaj mamy się
chwalić, ale ubyło w oddziałach wielu członków, bo chyba źle działamy”.

Zdzisław Berliński;                                                                                                       Waldemar Sztukiewicz

Odnosząc się do jubileuszu stulecia  Stowarzyszenia,  mówca uznał,  że  po Zjeździe należy powołać
komisję, która napisze scenariusz obchodów.  „To ogromna szansa na to, aby ludzie nas poznawali”.
Warto  podjąć  działania,  które  spowodują:  wydanie  przez  Narodowy Bank  Polski  srebrnej  monety
upamiętniającej stulecie SGP; wydanie przez Pocztę Polską okolicznościowego znaczka pocztowego i
karty pocztowej oraz stempla. „Dobrą decyzją byłoby wybicie srebrnego medalu, na koszt oddziałów”.
Poniżej: Krzysztof Cisek;                                                                                                                    Tadeusz Kuryłowicz



Waldemar Sztukiewicz informował, że Austriacy chcą chronić historyczne znaki graniczne i dodał, że
ten temat jest przedmiotem dyskusji prowadzonych na konferencjach w Lusowie. Geodeci z Austrii
przygotowali i udostępnili oddziałowi SGP w Poznaniu list intencyjny. Skutkowało to przygotowaniem
wstępnej  dokumentacji  opisującej  „kilka  pięknych  znaków  granicznych”.  Wątpliwości  wywołuje
kwestia kompetencji Zarządu Głównego SGP do podpisania dokumentu jakim jest  wspomniany list
intencyjny. 

Stanisław Talerzowski;                                                                                                                          Mirosław Zalewski               

Mówca apelował, aby Zarząd Główny Stowarzyszenia przedstawioną kwestię zechciał uwzględnić w
swoim działaniu, bowiem chodzi o wpisanie na listę dziedzictwa kulturowego UNESCO historycznych
znaków granicznych. Przy tym zwrócić należy uwagę na to, że „znak graniczny jest dokumentem, a nie
reliktem materialnym”.
Poniżej: Tadeusz Kuryłowicz;                                                                                               Bożena Tabisz, Mieczysław Kaszubowski



Odnosząc się do aktualnych kwestii zawodowych Waldemar Sztukiewicz upominał się o ujednolicenie
nazewnictwa w ewidencji gruntów i budynków, a zwłaszcza pojęciom związanym z granicą działki.
Uznał, że  „warto by pochylić się nad tym, żeby w podziałach przywrócić obowiązek stabilizowania
punktów załamania granic, na co wskazuje przepis zawarty w art. 152 Kodeksu cywilnego”.

Jerzy Barański;                                                                                                                      Teresa Dzikowska

Co do uczestnictwa geodety w procesie inwestycyjnym, to prawo winno wskazać jednoznacznie jego
miejsce i upomnieć się o inspektora nadzoru geodezyjnego na placu budowy. Przypomnienie, że „brak
dalej opracowanych planów zagospodarowania przestrzennego” zakończyło wypowiedź.

Teresa Dzikowska, Bożena Tabisz, Mieczysław Jóźwik, Alicja Meusz, Anna Mielnik, Helena Milanowska, Stanisław Cegielski

Stanisław Talerzowski wyznał: „mam takie skojarzenie, że jesteśmy traktowani tak, jak dziś zachował
się Minister.  Jako emeryt mogę się wypowiedzieć i będę głośno mówił i  protestował przeciw takim
postawom. Dlaczego nie ma wśród nas Głównego Geodety Kraju? Minister odpowiada nam na takie



pytanie  'to  ja  jestem z  wami'.  Z czymś  takim  nie  spotkałem się,  choć  mam za  sobą  45  lat  pracy
zawodowej”.

Stanisław Cegielski;                                                                                                                    Ihor Trevoho

 Florian Romanowski, Stanisław Cegielski, Marian Brożyna

Tadeusz Kuryłowicz apelując:  „poczyńmy zdecydowane kroki, aby przywrócić rangę zawodu sprzed
lat” stwierdził, że przyczyny takiego stanu mają „charakter instytucjonalny” i z nich wynika problem
geodezji. „Dziś nie usłyszałem nic o geodetach pracujących na rzecz rolnictwa, a stale trzeba mówić o
rozwoju  wiejskich.  To  wiąże  się  z  osnową,  planowaniem  i  rozwojem  tych  obszarów.  Kwestią
podejmowaną teraz jest likwidacja wspólnot gruntowych. Wielki dział gospodarki, jakim jest rolnictwo,
czeka na przekształcenia obszarowe i przestrzenne. Prace te domagają się naszego w nich udziału. W
Polsce nie ma teraz środków finansowych na prace związane z rozwojem obszarów wiejskich”.
Poniżej: Włodzimierz Kędziora, Tomasz Jewsienia, Stanisław Cegielski;                 Antoni Bosek, Andrzej Pachuta, Krzysztof Mączewski



Mówca postulował, aby w uchwale zjazdowej zawrzeć wniosek wskazujący na potrzebę wprowadzenia
w programach wydziałów geodezyjnych nauczania studentów umiejętności niezbędnych do podjęcia i
prowadzenia prac związanych z rozwojem obszarów wiejskich.

Krzysztof Mączewski, Andrzej Pachuta;                                                                             Leszek Cieciura, Andrzej Pachuta

Odnośnie do ochrony historycznych znaków granicznych, to autor wypowiedzi stwierdził, że znaki te
„nie były stawiane za zgodą i w imieniu narodu polskiego i polskich władz państwowych. Wyrażam
wątpliwość czy my te  znaki  powinniśmy pielęgnować.  Zastanówmy się,  czy mamy podjąć działania
prowadzące do ochrony tych znaków”?
Mirosław Zalewski podniósł trudny wątek cen za prace i usługi geodezyjne, konkludując wypowiedź
apelem: „nie wykonujmy prac za zbyt niską cenę, prawie za darmo, ale też nie oddawajmy do ośrodka
prac lichych; szanujmy się wzajemnie”.

Florian Romanowski;                                                                                                    Adam Biskup

Mirosław Zalewski podniósł trudny wątek cen za prace i usługi geodezyjne, konkludując wypowiedź
apelem: „nie wykonujmy prac za zbyt niską cenę, prawie za darmo, ale też nie oddawajmy do ośrodka
prac lichych; szanujmy się wzajemnie”.
Jerzy Barański przybliżył sytuację Muzeum Geodezji i Kartografii w Opatowie, nad którym ma pieczę
Mirosław Roszczypała.  W Muzeum zgromadzono ponad osiemset eksponatów, które nie mogą być
eksponowane, bo Starosta Opatowski wypowiedział umowę użyczenia lokalu, we wrześniu2015 roku.
Dla  geodetów  środowiska  świętokrzyskiego  stanowi  to  bolesny  i  trudny  do  naprawienia  fakt.



Wystąpienie kończył  apel o wsparcie,  przez Zarząd Główny,  działań prowadzących do pomyślnego
rozwiązania zaistniałej sytuacji.

Ireneusz Wyczałek;                                        Ludmiła Pietrzak

Teresa  Dzikowska mówiła  o  kłopotach  związanych  z  kształceniem geodetów,  co  można  wiązać  z
niewystarczającą praktyką w terenie. Wskazywała też na potrzebę tworzenia warunków do uzyskiwania
uprawnień zawodowych w dziedzinie geodezji i kartografii przez geodetów pracujących w górnictwie.

Tadeusz Kośka;                                                                                                        Krzysztof Mączewski

Tadeusz  Kośka uznał  wypowiedź  Tadeusza Kuryłowicza,  dotyczącą  ochrony historycznych  znaków
geodezyjnych, za niesłuszną i wskazującą na brak zrozumienia istoty problemu.



Wiktor Salamaga;                                                                                    Teresa Rżanek-Kmiecik, Ewa Sawicka, Izabela Pawłowska, po lewej Alina Kanigowska

Stanisław Cegielski dokonując podsumowania dotychczasowych wypowiedzi stwierdził, że powiedzieć
trzeba parę słów po wystąpieniu Wiceministra Tomasza Żuchowskiego. „Jak tu dyskutować”? 

Danuta Konopka, Zdzisław Gąsiorowski;                                                       Tomasz Jewsienia, Mirosława Wojciuk, Iwona Popko
Poniżej: Prezesi poprzednich kadencji: Antoni Myłka, Karol Borkowy, Stanisław Cegielski, Krzysztof Cisek, Ryszard Cieślukowski;         Elżbieta Biel, Ludmiła Pietrzak



„Zacznijmy od tego, jak my mamy widzieć siebie, gdy idziemy na spotkanie do ministra, a obok z nami
przedstawiciele organizacji liczebnie małych i jesteśmy traktowani jednakowo, stanowimy taką samą
reprezentację interesów grupy zawodowej. Nowy Zarząd powinien mieć możliwość dokonania z tym
pozytywnej zmiany”.

Delegaci na XXXIX Zjazd witają Prezesa Janusza Walo;                                                                                       Prezes Janusz Walo dziękuje Delegatom za wybór ... 

Wiele razy mówi się, że w Stowarzyszeniu brak młodych, na co malkontentom  Stanisław Cegielski
odpowiada, że „trzeba umieć zachęcić ich do wspólnego z nami działania”. 
Co do obchodów setnej rocznicy działalności Stowarzyszenia, to należy przypomnieć, że Prezydium
Zarządu Głównego SGP, dwa lata temu, apelowało o powołanie w oddziałach zespołów ludzi, którzy
podejmą się pracy prowadzącej do właściwego świętowania tego wydarzenia. „Możemy mówić o wielu
zamierzeniach, oczekiwaniach i potrzebach, ale trzeba jednak niekiedy coś zrobić”.

Krzysztof Narewski, Henryk Siuda, Jan Kuźmiński, Zbigniew Refliński, Bolesław Krystowczyk

Co do relacji z ministerstwem, to usłyszeliśmy, że „konkluzja rozmowy z Wiceministrem Żuchowskim
jest  zawsze  podobna  do  dzisiejszej  jego  wypowiedzi”.  Brzmi  ona  mniej  więcej  tak: „dajcie  nam
materiał,  który odzwierciedla pogląd całego środowiska zawodowego”.  Może takie traktowanie ma
uzasadnić  niewpisanie  do  art.  357  projektu  ustawy  Kodeks  urbanistyczno-budowlany  geodety  jako
uczestnika procesu inwestycyjnego.
Padło pytanie  „dlaczego Tadeusz Kuryłowicz mówi, że Zarząd Główny SGP za mało interesuje się
geodezja rolną i rozwojem obszarów wiejskich? Tak nie jest, bo po to była powołana Sekcja Geodezji



Rolnej i Leśnej, pod jego przewodnictwem”. Są rozmaite kwestie do załatwienia i „trzeba, na pewno,
zmienić wiele, aby kształcenie było odpowiednie do potrzeb występujących w gospodarce, w środowisku
zawodowym geodetów”.  Aby kwestie budzące wątpliwości rozwiązywać  „powinien powstać zespół,
który opracuje wytyczne wskazujące na wymogi wobec osób chcących uzyskać uprawnienia zawodowe
w dziedzinie geodezji i kartografii”. 

Mariola Gilska;                                                                     Jan Kuźmiński, Zbigniew Refliński, Bolesław Krystowczyk

Wypowiedź kończącą pierwszy dzień obrad  Stanisław Cegielski  zakończył słowami:  „problemów do
rozwiązywania będzie nadal wiele”.
Piątkowego wieczoru uczestniczący w Zjeździe nie  mogli  spędzić w plenerze,  na co nie  pozwoliły
warunki pogodowe, a grzecznie zasiedli przy stołach w jadalnej  sali i bawili się tańcem.

Agata Milkiewicz;                                                                                                                     Andrzej Pachuta, Tomasz Lipecki

Drugi dzień obrad rozpoczął się wystąpieniem Floriana Romanowskiego wyznał, że „chciałby wpuścić
do dyskusji trochę świeżego powietrza i poszukać uzasadnienia tezy  dlaczego w geodezji jest tak, jak
jest”. Trzeba przypomnieć, że destrukcji dokonali „Henryk Jędrzejewski i Remigiusz Piotrowski, którzy
rozwalili GUGiK, a potem Józef Kalisz Urząd reaktywuje”.  Czas ostatniej kadencji:  „jak wyglądają
instrukcje,  które  przygotowali  nam  nasi  koledzy;  naszego  głosu,  przy  stanowieniu  prawa  nikt  nie
słuchał”.
Próbujemy, z poczuciem humoru (?) „Budowlańcy nas kopią, a my chcemy do Kodeksu, i im bardziej
napieramy, to mocniej wzrasta opór tych, którzy rozstrzygają”.  Aby coś istotnego osiągnąć  „musimy
mieć po swoje stronie takich polityków, którym zależy na roli i miejscu geodezji”.



Kwestia rangi zawodu: „szukamy rangi naszego zawodu we współdziałaniu z budowlańcami, a to my
powinniśmy zarządzać administracją i wspierać politykę”. Dziś, „to administracja jest aktywna”.

Ryszard Cieślukowski;                                                                                        Karol Borkowy, Anna Kowalewska

Kolejny problem to „informacja, którą tworzymy, pozyskujemy; jak zarządzać rejestrami i jak poradzić
sobie z informatyzacją”? Pamiętać trzeba, ze „informatycy nie rozwiążą problemów geodezji”.
„Rozważnie kształćmy ludzi do zawodu, dbając o to, aby nie niszczyć rynku pracy”. Do poprawy stanu
w jakim jest geodezja „są potrzebne przychylne nam media”.

Jan Kużmiński, Anna Kowalewska, Przemysław Janik, Zbigniew Refliński, Bolesław Krystowczyk

Adam Biskup uznał, że w Stowarzyszeniu szwankuje przepływ informacji. Zarząd Główny powinien
bardziej odczuwać presję i wsparcie członków organizacji.
Ireneusz Wyczałek przedstawiając  „aktualne miejsce i rolę SGP w polskim środowisku zawodowym”
wskazał  jak odbierane jest  Stowarzyszenie  przez geodetów, w różnych obszarach jego aktywności.
Przywołał  pola  aktywności  (sekcje  naukowe i  główne komisje)  i  odniósł  ich  działalność  do  zadań
poszczególnych Komisji FIG. Prezentację kończyły „zadania stojące przed SGP”.
Ludmiła Pietrzak uzupełniła informację o FIG i dodała, że w tej prestiżowej organizacji geodetów są
polscy  geodeci,  ale  ich  tam nie  widać.  Są  to  naukowcy,  a  nie  ma  wynalazców;  są  to  „zbieracze
punktów”. „Naprodukowaliśmy ogrom geodetów. Słyszymy narzekania na jakość kształcenia geodetów,
ale też i na jakość produkcji. Geodeci innych krajów bronią rynku i nie produkują masowo geodetów.
Nie wpuszczają łatwo obcych na swój rynek”.
Krzysztof Mączewski (Geodeta Województwa Mazowieckiego) sugerował wystąpienie Stowarzyszenia 
bezpośrednio do Andrzeja Adamczyka Ministra Infrastruktury i Budownictwa i przedłożenie mu spraw, 
których oczekiwane rozstrzygnięcie jest warunkiem poprawy sytuacji geodezji. Bo „jesteśmy jak w 
zaborach – między dwoma ministrami” i pytanie „do którego nam bliżej”?
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